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            PROTOKÓŁ  Nr XXI/12 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 27 września 2012 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 
Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 15 radnych, od pkt. 7, ppkt.3 obecnych 14 radnych 

nieobecna Radna Justyna Terlecka.   

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 14¹0.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater-Ubysz – zastępca burmistrza, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,  

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

• Sołtysi, 

• Renata Tomczak – Radna Rady Powiatu, 

• Andrzej Jakubowski – Wicemarszałek Województwa Zachodniopomorskiego, 

• Tadeusz Rajkiewicz – Dyrektor GDDKiA w Szczecinie, 

• Mateusz Ciesielski – Biuro Poselskie Wiesława Suchowiejko, 

• Marek Perepeczo – autor projektu planu zagospodarowania przestrzennego, 

• Grzegorz Dziedzina – zastępca dyretora GDDKiA o/Szczecin   

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

  2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 13 sierpnia 2012 roku.  
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3. Dyskusja nad poprawą bezpieczeństwa w komunikacji drogowej poprzez budowę 

dwóch rond w mieście Bobolice z udziałem zaproszonych gości: 

    * Pana Tadeusza Rajkiewicza Dyrektora Oddziału GDDKiA w Szczecinie, 

  * Pana Andrzeja Jakubowskiego Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego  

4. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

5. Przedstawienie informacji z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2012 roku oraz 

kształtowanie się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bobolice na lata 2012-2025; 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej;  

6. Sprawozdanie z działalności Gminnej Rady Sportu za 2011 rok.  

7. Podjęcie uchwał  w sprawach : 

1) zmian w budżecie gminy na 2012 rok; 

2) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2012-2025; 

 3) ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie szczegółowych  zasad i trybu 

umarzania, odraczania spłat lub rozkładania na raty  wierzytelności Gminy Bobolice i 

jej jednostek organizacyjnych z tytułu należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny i niepodatkowych należności budżetowych o charakterze publiczno-

prawnym,  do których nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa; 

4) ustalenia planu sieci oraz granic obwodów publicznych szkół podstawowych i 

gimnazjów prowadzonych przez Gminę Bobolice; 

5) określenia warunków udzielania bonifikat od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych oraz 

wysokości stawek procentowych;   

6) zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych; 

7) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części gminy 

Bobolice  pod potrzeby budowy farmy elektrowni wiatrowych „Drzewiany 2” dla obszaru 

położonego w obrębach  ewidencyjnych: Drzewiany, Górawino, Gozd i Trzebień; 

8.  Trybuna sołecka. 

9.  Trybuna obywatelska. 

10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

11. Zakończenie obrad. 

 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku 

projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu 

gminy na dofinansowanie inwestycji na terenie Gminy Bobolice w zakresie ochrony 

środowiska i gospodarki wodnej jako punkt 3a podejmowanych uchwał.   
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Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku 

obrad. 

Radny Radosław Serowski zgłosił wniosek o zmianę w porządku obrad, przeniesienie 

trybuny obywatelskiej z punktu 9 przed punkt dotyczący podejmowania uchwał jako 

punkt 6.  

Radni 7 głosami byli „przeciwni” wprowadzeniu zmian do porządku obrad, 6 radnych 

było „za”, „wstrzymało się” 2 radnych.  

Porządek obrad pozostał bez zmian.   

Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 13 sierpnia 2012 roku był 

wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu 

dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

 

Protokół z XX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach zostały przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Dyskusja nad poprawą bezpieczeństwa w komunikacji drogowej 

poprzez budowę dwóch rond w mieście Bobolice z udziałem zaproszonych 

gości.   
Przewodniczący Rady Zdzisław Czarnecki powiedział: 

„Chcę powiedzieć, że 13 sierpnia br. została podjęta uchwała w sprawie „wyznaczenia 

Burmistrzowi Bobolic działania polegającego na doprowadzeniu przebudowy skrzyżowań 

DK 11 przez miejscowość Bobolice  (skrzyżowanie  ul. Koszalińskiej, Wojska Polskiego, 1 

Maja – skrzyżowanie DK 11 z DW 205, skrzyżowanie ul. Koszalińskiej, Fabrycznej, 

Warszawskiej- skrzyżowanie DK 11 z DK 25) wraz z poprawą bezpieczeństwa ruchu 

drogowego na przebiegu DK 11 przez m. Bobolice”. Radni oraz nasze społeczeństwo zostało 

zapoznane z tą uchwałą, ale niezależnie od tego chciałbym w kwestii przypomnienia 

zacytować Państwu część podjętej uchwały:  

„Przez miasto Bobolice  przebiegają dwie drogi krajowe nr 11 i nr 25 na których w sezonie 

letnim tworzą się zatory w komunikacji samochodowej „korki” sięgające kilkunastu 

kilometrów. Jest to bardzo uciążliwe zarówno dla mieszkańców miasta jak i osób 

przejeżdżających – turystów przez miejscowość w kierunku Koszalina, Kołobrzegu, 

Bydgoszczy, Warszawy i Poznania. W celu usprawnienia  ruchu w mieście w sezonie letnim 
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wyznacza się Burmistrzowi Bobolic działania polegające na doprowadzeniu do 

przebudowy skrzyżowań DK 11 przez miejscowość Bobolice wraz z poprawą 

bezpieczeństwa ruchu drogowego na przebiegu DK 11 przez m. Bobolice 

Poprawę takiego stanu rozstrzygnąć może jedynie przebudowa dwóch skrzyżowań. 

Pierwsze skrzyżowanie ul. Koszalińskiej, Wojska Polskiego i 1 Maja stanowi połączenie DK 

11, DW 205 i droga gminna nr 147034Z. Ruch na tym skrzyżowaniu organizowany jest przez 

sygnalizację świetlną. Na stan bezpieczeństwa wpływa tu  m.in. obecny wlot od ul. 1-go Maja 

(DW 205) na DK 11, który zbliżony jest do kąta o wartości 90o, w konsekwencji czego 

promień skrętu pojazdów ciężarowych jest znacznie utrudniony. To sprawia, że poruszający 

się w okolicy skrzyżowania piesi, jak i pozostali uczestnicy ruchu  muszą zachować 

nadzwyczajną ostrożność. Utrudnienia wynikające z samej konstrukcji skrzyżowania potęguje 

fakt, że ruch DK 11 jest olbrzymi i utrudnia płynne włączenie się pojazdów z ul. 1 Maja 

blokując jednocześnie ruch na całej drodze wojewódzkiej nr 205.  

Drugie skrzyżowanie ul. Koszalińskiej, Fabrycznej i Warszawskiej stanowi połączenie DK 11 

i DK 25. Skrzyżowanie nie jest wyposażone w żadne dodatkowe urządzenia, które 

pomogłyby w usprawnieniu ruchu drogowego. Jedną z widocznych wad tego skrzyżowania 

jest przede wszystkim nieuporządkowany ruch pieszych, gdzie ciągi piesze nie tworzą spójnej 

całości.  

Mając na uwadze powyższe uważam, że istnieje pilna konieczność dokonania  zmian 

komunikacyjnych w m. Bobolice. Zmiany te ze względu na wyżej przedstawione argumenty   

są zasadne, konieczne i nieodwołalne. Podjęte w tym zakresie działania doprowadzą  

do zminimalizowania, a ostatecznie do wyeliminowania jakichkolwiek zagrożeń w tym 

obszarze poprawiając jednocześnie przepustowość na przedmiotowych drogach. Szeroko 

rozumiane bezpieczeństwo w ruchu drogowym, trwający od kilku lat paraliż komunikacyjny 

na drogach DK11 i DK25 przy wjeździe do Bobolic oraz w samym centrum miasta skutkuje 

też blokadą rozwoju turystyki w samej gminie”.   

Chciałbym dodać, że 14 września tego roku odbyłem telefoniczną rozmowę z Panem 

Tomaszem Rudnickim Dyrektorem ds. inwestycji Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 

Autostrad w Warszawie zapraszając Go na sesję Rady Miejskiej. Efektem tej rozmowy jest 

fakt, że gościmy dzisiaj na sesji Pana Tadeusza Rajkiewicza Dyrektora Oddziału Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Szczecinie. Ponadto byłem z Panią Burmistrz w 

biurze poselskim Pana Wiesława Suchowiejki w Szczecinku, który powiedział, że na pewno 

złoży interpelację poselską i poprosi swoich kolegów o poparcie. Chciałbym dodać, że my 

jako reprezentanci społeczeństwa nie poprzestaniemy na tych działaniach. Będziemy dążyć do 

jak najszerszego nagłaśniania tej sprawy celem rozwiązania jej w jak najkrótszym czasie”.  
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Przewodniczący Rady oddał głos Panu Tadeuszowi Rajkiewiczowi Dyrektorowi 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Szczecinie prosząc o przedstawienie 

informacji na temat planowanej inwestycji z podaniem konkretnych terminów.  

Pan Dyrektor Tadeusz Rajkiewicz powiedział, że nie jest w stanie odpowiedzieć kiedy ta 

inwestycja może powstać. Dodał, że od kilku lat GDDKiA pracuje nad sprawą poprawy 

bezpieczeństwa w mieście Bobolice, jak i poprawą przejezdności przez tę miejscowość. 

Krzyżujące się drogi DK11 i DK25 w okresie sezonu letniego są sparaliżowane przez 

pojazdy. Znając problem, kilka lat temu zlecone zostało opracowanie koncepcji 

uporządkowania przejazdu pojazdów przez miasto Bobolice, koncepcja została zrobiona i 

uzgodniona. Wybrano właściwy wariant realizacji tego przedsięwzięcia i teoretycznie można 

byłoby przystąpić do kolejnego etapu projektowego, czyli wykonać projekt wykonawczy. 

Aby to zrealizować GDDKiA w Szczecinie powinna mieć zapewnienie finansowania tego 

zadania. Zadanie szacowane jest – jeżeli chodzi o część projektową- do 200 tyś. zł , robota ok. 

5-6 mln. Projekt szczegółowy, techniczny, wykonawczy określi precyzyjnie jakie będą koszty 

wykonania tego przedsięwzięcia. Problem polega na tym, że trudno pozyskać te środki. 

Centrala, czyli Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad w Warszawie stworzyła listę 

rankingową zadań poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego. Zadań w skali całego kraju jest 

bardzo dużo, Pan Dyrektor przedstawił taką listę rankingową dla województwa 

zachodniopomorskiego i na tej liści jest 47 zadań do zrealizowania w woj. 

zachodniopomorskim, nie wiedząc kiedy środki będą otrzymane. Na liście ujęta jest też 

przebudowa rond w Bobolicach, zadanie te znajduje się w dolnej części tej listy, jeżeli chodzi 

o skalę kraju to jest to pozycja bardzo odległa. Ta pozycja odległa wynika z tego, że przyjęto 

do listy rankingowej taki algorytm, w którym uwzględnia się dwie podstawowe rzeczy: 

wielkość ruchu, który odbywa się na tej drodze oraz wypadkowość.  Jeżeli chodzi o wypadki 

w mieście Bobolice to ich nie ma, natomiast ruch drogowy w okresie lata jest znaczący i 

duży, ale jeżeli zostanie przełożony w skali całego roku to już nie jest tak znaczący. Z tego też 

powodu Generalny Dyrektor nie przydziela środków na prace projektowe i na prace 

realizacyjne w roku 2013. Być może próba porozumienia z Zarządem Wojewódzkim 

spowodowałaby inny punkt widzenia dla Generalnej Dyrekcji w Warszawie. Pan Dyrektor 

Rajkiewicz przyznał, że 2 tygodnie temu był w Warszawie i rozmawiał z Generalnym 

Dyrektorem, złożył odpowiednie pisma, wyjaśnienia, analizy, ale Dyrektor do sprawy rond w 

Bobolicach podchodzi  biurokratycznie powołując się na listę, ranking stwierdzając, że należy 

czekać.        

Przewodniczący Rady powiedział, że otwiera dyskusję i poprosił o zadawanie pytań przez 

zebranych na sali do Pana Dyrektora: 
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1. Pani Bożena Aksiutin – przyjęcie kryterium wypadkowości jest 

nieporozumieniem, bo przecież w Bobolicach chodzi o inny problem – uciążliwość w 

okresie letnim. Jest to skrzyżowanie dwóch tras i w okresie letnim jest bardzo dużym 

utrudnieniem korzystanie z tych tras. Problem ten już dawno powinien być 

rozwiązany, ale Zarząd do tej pory nie rozwiązał tego problemu. Gmina nie widzi 

zasadności, żeby inwestycję tę odwlekać w czasie. Trasa ta zawsze będzie 

uczęszczana. Bobolicom już dawno należą się ronda, tym bardziej, że w wielu 

miejscach w Polsce ronda powstały i zastanawiając się nad kryterium wypadkowości 

to nie było tam, aż tak znaczące. Ronda nie po to powstają, żeby zlikwidować 

wypadkowość w danych miejscach, każdy wie jakie jest ich przeznaczenia. 

Dyrektor Rajkieiwcz odpowiedział, że ronda, o których mówi Pani Aksiutin 

budowane były w innych czasach. Były inne zasady kwalifikowania rond do 

przebudowy, obecnie jest taki sposób a nie inny ich budowy, i tego Centrala trzyma 

się. Warunkiem jest poprawa bezpieczeństwa i oczywiście ruch, jeżeli te kwestie są 

odpowiednio policzone o właściwe wskaźniki to jest szansa, że zadanie na liście 

rankingowej znajdzie się na wyższym poziomie.     

2. Pani Zofia Kęcel – mieszkańcy Bobolic odczuwają trudności w ruchu drogowym z 

powodu braku rond, ale najwięcej odczuwają to ludzie jadący np. z południa Polski 

nad morze. Pani radna zaproponowała, aby na portalach społecznościowych nagłośnić 

tę sprawę i poddać ten temat pod dyskusję, być może wtedy lista rankingowa ulegnie 

zmianie. Poza tym zostały wybudowane ronda w Białym Borze, Tychowie i innych 

miejscach. Nadzieją dla mieszkańców Bobolic była obwodnica, która odeszła na 

dalszy plan. Budowa rond jest to inwestycja konieczna nie tylko dla mieszkańców 

Bobolic, ale dla wszystkich, którzy jadą nad morze i wracają. Pani Kęcel stwierdziła, 

że samorząd lokalny będzie czynił wszelkie kroki, aby zwolenników budowy rond 

znaleźć jak najwięcej.     

3. Pan Zbigniew Oleksiak – rondo w Tychowie budowane było w niedalekim czasie i nie 

ma tam takiego ruchu jak w Bobolicach. Tak naprawdę sezon w miejscowości 

Bobolice odbywa się już od kwietnia trwa do listopada, ruch jest totalny. Ze strony 

kierowców padają naprawdę złe słowa, które kierowane są do lokalnego samorządu 

oraz GGDKiA. 

Dyrektor Rajkiewicz odpowiedział, że rondo w Tychowie jest w ciągu drogi 

wojewódzkiej. Dodał, że zadanie budowy dwóch rond można podzielić na 2 etapy, 

może dzięki temu spróbować zweryfikować algorytm lub dla tej sytuacji coś dopisać. 

W przypadku Bobolic gorsza sytuacja jest po sezonie, kiedy tego ruchu nie ma. 

Należy wskazać jakieś inne wskaźniki, które by powodowały, że ten ruch letni jest tak 
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bardzo uciążliwy. Pan Dyrektor powiedział, że będzie rozmawiał ze swoimi 

przełożonymi, dodał, że należy próbować szukać innego podejścia do klasyfikacji tych 

zadań. Zdaje sobie sprawę, że mogą to być różne metody i kryteria klasyfikacyjne.  

4. Pan Zdzisław Czarnecki – mieszkańców może zadowolić rozwiązanie takie, że w 

najbliższym czasie powstanie chociażby jedno rondo. Projekt ronda powinien być 

wykonany w tym roku, a w następny jego realizacja. Wiadomo, że projekt nie zajmuje 

zbyt dużo czasu trwa to ok. 3-4 miesięcy i gmina byłaby zadowolona, żeby chociażby 

to jedno rondo było wybudowane w 2013 roku.  

Dyrektor Tadeusz Rajkiewicz odpowiedział, że niestety sprawa budżetu na 2013 rok 

jest już zamknięta. Generalna Dyrekcja w 2013 roku będzie czyniła wszelkie starania, 

żeby znaleźć jakieś środki w latach następnych. Natomiast pewne jest, że w roku 2013 

ronda w Bobolicach nie powstaną. Zapewne ronda powstaną za jakiś czas, ponieważ 

problem ten jest znany Generalnej Dyrekcji i będzie dążyła do powstania tych rond.  

5. Pan Jan Rewkowski – poprosił o wyłączenia z kryteriów wypadkowość, ponieważ w 

okresie letnim nie ma wypadków ze względu na kilkukilometrowe korki. Przy takich 

korkach ciężko spowodować wypadek.  

Pan Tadeusz Rajkiewicz odpowiedział, że być może należy szukać innego sposobu 

przyjęcia algorytmów szczególnie do takiej sytuacji jaka jest w Bobolicach.  

6. Pan Zbigniew Oleksiak – może dobrym pomysłem byłoby przeprowadzić sondę sms-

ową, żeby podnieść ranking tej inwestycji lub pisać e-maile na skrzynkę Ministerstwa, 

zapełnić skrzynkę i być może Minister zastanowiłby się, gdzie są te Bobolice i 

wykonać tę inwestycję.   

7. Krzysztof Czajkowski – zaproponował, żeby Pan Dyrektor Rajkiewicz na przełomie 

VI/VII przyjechał do Janowca (5 km od Bobolic), gdzie mieszka Pan Czajkowski i 

zobaczył jak odbywa się ruch drogowy. Nie można wjechać na drogę, korki są 

kilkukilometrowe, w sobotę i niedzielę, żeby dostać się do Bobolic droga zajmuje 2 

godziny czasu. Jak ludzie z bocznych dróg mają wyjechać, nie mówiąc o pogotowiu. 

Były przypadki, że pogotowie nie było w stanie dojechać do chorego i wzywany był 

helikopter. Pan radny bardzo poprosił Pana Dyrektora i społeczeństwo w Polsce o 

zainterweniowaniem w tej sprawie do Ministerstwa. Dodał, że należy wspomnieć o 

śmieciach, które przejezdni pozostawiają po rowach przy drodze. Jest to duży 

problem, żeby to później zebrać. Demolowane przez turystów są przystanki, które 

były w niedalekim czasie odnawiane przez gminę, turyści załatwiają tam swoje 

potrzeby, śmiecą, organizują pikniki, ponieważ mają dużo czasu przy tak dużych 

korkach.     
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8. Pan Zdzisław Strzelczak – skoro nie ma rond i w najbliższym czasie one nie 

powstaną, to może chociaż ruszyć sprawę obwodnicy  

Dyrektor GDDKiA Tadeusz Rajkiewicz odpowiedział, że jeśli chodzi o obwodnicę, 

czyli budowę drogi S11 to może być budowana po roku 2020. Nie znane są plany 

budowy dróg krajowych. Oddział w Szczecinie uzyskał decyzję środowiskową, czyli 

cały przebieg drogi S11 ma wyznaczony korytarz, który będzie można zaprojektować, 

zabudować i tam powstanie droga S11.       

9. Pan Bożena Aksiutin  - powiedziała, że to wstyd dla GDDKiA, że tym problemem 

zajmuje się samorząd, a nie gospodarz tych dróg. Problem od wielu lat jest znany i to 

nie jest problem tylko mieszkańców gminy Bobolice, jest to problem całej Polski i nie 

tylko. Jest to droga, która prowadzi do bardzo wielu miejsc i Generalna Dyrekcja o 

tym wie od wielu lat. Problem powinien być dawno załatwiony, a nie odwlekany w 

czasie.  

10. Pan Artur Tomczak – powiedział, że ma wrażenia, gdy z chwilą kiedy Koszalin 

przestał być województwem i straciliśmy rangę województwa to Szczecin o nas 

zapomniał. Szczecin działa wokół siebie i Pan Dyrektor też dąży do tego, żeby działać 

wokół „siebie”, a zapomina o pozostałych. Gmina Bobolice traktowana jest po 

„macoszemu”, Pan radny obiecał, że jako Przewodniczący Komisji ds. Gospodarki 

Komunalnej, Finansów i Rozwoju Rady Miejskiej w Bobolicach przyczyni się do 

oplakatowania budynków komunalnych przy drodze krajowej, celem braku działań ze 

strony Generalnej Dyrekcji. Przykładem jest miejscowość Przydargiń (ostry zakręt), 

gdzie na drodze krajowej były notoryczne wypadki, to potrzeba było 6 lat starań władz 

lokalnych o postawienie znaków ograniczających prędkość i spowalniających znaków 

poziomych na jezdni. O decyzji usytuowania tych znaków zdecydowały trumny. 

Statystyka trumien wpłynęła na sumienia pracowników GDDKiA w Szczecinie, aż 

postawione zostały 2 znaki, gdzie trzeba było walczyć aż 6 lat. Podsumowując Pan 

radny powiedział, że o ronda gmina będzie walczyć też 6 lat i być może coś zaistnieje. 

Wypadków śmiertelnych na drodze krajowej, o której jest mowa nie będzie skoro są 

15 – sto kilometrowe korki. Natomiast jeżeli kierowcy zobaczą bilbordy z adresami e-

mail do Generalnej Dyrekcji w Warszawie i wszystkie obelgi, które są kierowane na 

lokalny samorząd, będą kierowane do szefostwa w Warszawie, to być może ktoś 

zacznie myśleć w temacie rond w Bobolicach. Każdy ma świadomość tego, że o 

mieszkańcach cała Dyrekcja GDDKiA przypomni sobie przed wyborami, kiedy 

będzie zabiegać o swoje stołki.  

Dyrektor Rajkiewicz odpowiedział, że byłe województwo koszalińskie nie jest 

marginalizowane, jak sądzi Pan radny, ponieważ w obecnej chwili przygotowywane 
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są duże inwestycje drogowe: obwodnica Wałcza w ciągu drogi ekspresowej 

nr 10, obwodnica Szczecinka w ciągu drogi ekspresowej 11, obwodnica S6 Koszalina 

i Sianowa z włączeniem do drogi S11, są to prace projektowe mocno zaawansowane i 

te zadania w pierwszej kolejności są przewidziane do realizacji. Natomiast jeżeli 

chodzi o pozostałą część województwa to będą prowadzone tylko prace kosmetyczne. 

Sieć drogowa traktowana jest jako całość  

11. Pan Marek Głombicki – gdyby Generalna Dyrekcja bardziej zaczęła się kierować 

logiką a nie cyferkami to pewnie przebiegi dróg jakie mamy dzisiaj byłyby zupełnie 

inne. Pan Dyrektor mówi o obwodnicy Wałcza, Szczecinka, a o obwodnicy Bobolic 

mówi się, że dopiero po 2020 roku – dlaczego dopiero 2020 rok ? Przebiegi dróg 

należałoby tworzyć nie na podstawie statystyk tylko wg ludzi, słuchać ludzi, którzy 

mieszkają na tym terenie i mówią co tu się dzieje.  

Dyrektor Rajkiewicz odpowiedział mówiąc, że ustalając korytarze dla poszczególnych 

dróg (S6 i S11) to jest cały proces działań związanych z tą pracą. Między innymi są 

prowadzone szeroko pojęte konsultacje społeczne w każdej gminie. Wszystkie 

propozycje, warianty wywieszane i każdy obywatel ma prawo się z tym zapoznać i 

wnosić uwagi. Efektem wszystkich działań GDDKiA jest wydanie decyzji 

środowiskowej, która umożliwia projektowanie ustalonych norm, uzyskanie decyzji 

środowiskowej dla drogi to minimum kilka lat. Proces inwestycyjny jest bardzo długi 

na całym świecie i Polska od tych standardów nie odbiega. Należy uzgodnić wszystkie 

uwarunkowanie ekologiczne, projektant musi wszystko uwzględnić, specjaliści 

opracować i stworzyć do tego raport ochrony środowiska i to jest podstawa do 

dalszych działań, żeby uzyskać decyzje środowiskową. Podsumowując jest to 

długotrwały, skomplikowany i kosztowny proces. 

12. Pan Marek Głombicki – prace nad opracowaniem raportu oddziaływania na 

środowisko, obserwacje trwają rok. Jak się zespół spręży, to operat zostanie wykonany 

w ciągu miesiąca. Jeżeli by to się działo na całej długości przewidywanej inwestycji 

równolegle, to inwestycja ta nie rozciągnęła by się na 10 lat. Jeżeli inwestycja robiona 

jest małymi odcinkami, to dlatego tak to wszystko wygląda i przedłuża się w czasie.  

Dyrektor Rajkiewicz powiedział, że operaty są już zrobione, gotowe. Jest decyzja 

środowiskowa dla S6 i S11, obwodnica Bobolic to całkiem inny temat.  

Głos zabrał Pan Mateusz Ciesielski Biuro poselskie Posła Wiesława Suchowiejko – 

poinformował o zapytaniu poselskim złożonym przez Pana Posła do Sławomira Nowaka 

Ministra Transportu Budownictwa i Gospodarki Morskiej. Dlaczego nie interpelacja? 

Interpelacja jest niewłaściwą formą dlatego, że odnosi się do zagadnień dotyczących ogółu 

kraju. Właściwą i najszybszą formą dla sprawy Bobolic jest zapytanie poselskie zgodnie z 
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ustawą o wykonywaniu mandatu posła i senatora Pan Minister ma obowiązek 

udzielenia odpowiedzi w ciągu 2 tygodni. Całe zapytanie poselskie wraz z pytaniami stanowi 

załącznik do protokołu. Po uzyskaniu odpowiedzi od Ministra, jeżeli Pani Burmistrz nie 

otrzyma pisma do wiadomości, to Pan Mateusz Ciesielski zobowiązał się, że je prześle 

osobiście do Pani Burmistrz.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza- stwierdziła, że na temat rond powiedziała już dużo, jest 

też autorem treści, która została skierowana do Generalnej Dyrekcji, do wszystkich stron, 

parlamentarzystów. Ostatnio gmina zwróciłam się już w formie apelu o podjęcie 

zdecydowanych działań w kierunku rond. Pani Burmistrz powiedziała, że ustosunkuje się do 

kilku informacji, które powiedział Pan Dyrektor Tadeusz Rajkiewicz: partycypacja Gminy- 

Pani Burmistrz deklaruje, że Gmina jest w stanie złożyć deklarację udziału finansowego w 

budowie rond w postaci przekazania nieodpłatnego gruntu, które są niezbędne by te ronda 

powstały. Zarząd Dróg Wojewódzkich jest otwarty na partycypację w kosztach finansowych, 

dowodem na to jest pismo w posiadaniu Pani Burmistrz. Najważniejszy ruch należy teraz do 

GDDKiA. Kolejna sprawa to korki, które z roku na rok są coraz większe i musimy mieć 

świadomość tego, że miasto Bobolice zakorkuje się i za 2-3 lata Bobolice staną. Ilość 

samochodów przybywa i do tego samochody ciężarowe, które uprzykrzają mieszkańcom 

życie. Najwyższy czas, żeby podjąć zdecydowane działania, żeby zapobiec zakorkowaniu 

naszego regionu. Pani Burmistrz podziękowała na ręce Pana Mateusza Ciesielskiego Panu 

Posłowi Wiesławowi Suchowiejko za to, że Gmina Bobolice została potraktowana poważnie, 

wizyta, która odbyła się w biurze poselskim zaowocowała tym, że zostało wystosowane 

zapytanie poselskie do Ministra Transportu i pytania zawarte w tym piśmie to są konkretne 

pytania na, które musi paść konkretna odpowiedź. Pani Burmistrz dodała, że zabiegane było o 

obecność na sesji osoby, która ma możliwość podejmowania decyzji i wyrażania jakiś 

deklaracji. Pani Burmistrz zwróciła się do Pana Dyrektora Rajkiewicza mówiąc, że sesja ta 

powinna skończyć się deklaracją ze strony Pana Dyrektora, co do tego jak to będzie z 

rondami w Bobolicach. Wszyscy muszą wiedzieć czy są jakieś szanse oraz kiedy. Gmina 

będzie szukać wszelkich sposobów takich, na udowodnienie tego, że ronda w Bobolicach są 

niezbędne i działania Gminy są uzasadnione. Po wielu próbach udało się zaprosić Pana 

Dyrektora do Bobolic, co było wielkim problemem, ale należy się cieszyć, że do tego 

spotkania doszło. Pani Burmistrz dodała, że na sesji RM 13 sierpnia br. obecny był 

przedstawiciel Oddziału w Szczecinku, który nic nie mógł zadeklarować, ale obecność 

samego szefa Zachodniopomorskiej Generalne Dyrekcji powinna zakończyć się jakąś 

decyzją.  

Pan Tadeusz Rajkieiwcz Dyrektor GDDKiA w Szczecinie odpowiedział, że nie jest 

dysponentem środków budżetowych, takim dysponentem jest Generalny Dyrektor Dróg 
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Krajowych i Autostrad to on może podjąć takie decyzję. Pan Dyrektor Rajkiewicz 

powiedział, że będzie usilnie starał się, żeby budowa rond w Bobolicach w najbliższym czasie 

była realizowana i wcielona w życie. Dodał, żeby nie oczekiwać deklaracji, że w bieżącym 

czy następnym roku będzie realizacja zadania, należy dalej prosić, pytać, uzasadniać, 

argumentować. 

Radna Pani Bożena Aksiutin – powiedziała, że w planie inwestycji wojewódzkiego zarządu 

Bobolice są pośrodku listy, dlaczego pośrodku? Pani Radna zaproponowała przesunięcie tej 

inwestycji na pierwsze miejsca bo to jest naprawdę bardzo ważna inwestycja.  

Dyrektor Rajkiewicz odpowiedział, że obowiązuje lista rankingowa GDDKiA, nie ma 

możliwości, żeby z tych pierwszych pozycji zrezygnować na rzecz innych inwestycji 

ponieważ te pierwsze pozycje na liście to są wypadki, zdarzenia, ofiary śmiertelne. Dodał, że 

być może należy szukać innej argumentacji dla tej sytuacji, która jest w Bobolicach, bo jest 

potężny ruch, nie ma wypadków, średni ruch roczny jest niski stąd taka niska pozycja na 

ogólnokrajowej liście rankingowej. Podsumowując dodał, że Dyrektor Dziedzina (obecny na 

sesji) jest zobowiązany do nowych przeliczeń, analiz i poszukać możliwości podniesienia 

pozycji na liście. 

Radny Pan Krzysztof Czajkowski zapytał, czy ktoś przeprowadził taką sondę ilu ludzi stojąc 

korkach miało zawały, udary czy urodziło się dzieci - to też są wypadki ?   

Dyrektor Rajkiewicz odpowiedział, że nie ma takich uprawień do przeprowadzania takiej 

sondy.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław Czarnecki – czy musimy czekać na wypadki 

śmiertelne, żeby cokolwiek się zmieniło?  

Dyrektor Rajkiewicz odpowiedział mówiąc, że algorytm budowany jest w ten sposób, że 

właściwie decydują wypadki śmiertelne.  

Radna Zofia Kęcel – trzeba zrobić coś, żeby pozmieniać algorytmy. Rozsądek powinien 

wziąć górę nad wszystkimi cyferkami. Jeżeli sprawa rond zostanie szeroko nagłośniona to być 

może Generalna Dyrekcja zmieni swój punkt widzenia.  

Radny Mariusz Walaszczyk – zapytał jaki był brany pod uwagę algorytm w Białym Borze 

przy budowie rond ? Przebiegają tam dwie drogi krajowe i w niedawnym czasie budowane 

były ronda.  

Odpowiedzi udzielił Pan Tadeusz Rajkiewicz mówiąc, że nie wie na jakiej zasadzie odbywała 

się kwalifikacja budowy rond.  

Pan Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że algorytm dotyczący bezpieczeństwa jest 

jaki jest to może poszukać źródeł finansowania tej inwestycji ze poza bezpieczeństwem. Pani 

Burmistrz poprosiła Dyrektora Rajkiewicza o odpowiedź pisemną w temacie budowy rond w 

Bobolicach. Pismo zostało wysłane do GDDKiA, odbywają się rozmowy telefoniczne, ale 
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urząd nie ma żadnego dokumentu, który będzie odpowiedzią na starania gminy. Na 

zakończenie Pani Burmistrz dodała, że żadnych konkretnych deklaracji od GDDKiA nie ma i 

stwierdziła, że podjąć działania, które proponowali radni i w tym temacie wypowiadali się 

podczas sesji. Skoro głos Gminy Bobolice w Szczecinie jest niesłyszalny to dobitnie musi go 

usłyszeć Warszawa i cała Polska. Pani Burmistrz dodała, mówiąc, że osobiście dalej będzie 

walczyła o ronda i będzie potrzebowała wsparcia w swoich działaniach. Jeżeli temat ten 

zostanie teraz odpuszczony to przez następnych 20 lat rond się nie doczekamy. Pani 

Burmistrz podziękowała za wspieranie działań gminnych przez lokalne media, trzeba mieć 

nadzieję, że te wszystkie głosy znajdą się w szerszym zasięgu.  

Przewodniczący RM Zdzisław Czarnecki powiedział, że ze swojej  i radnych strony będzie 

robił wszystko, żeby ronda w Bobolicach powstały jak najszybciej.  

 

Przewodniczący RM ogłosił 15-sto minutową przerwę. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej po przerwie szczególnie serdecznie przywitał Wicemarszałka 

Województwa Zachodniopomorskiego Pana Andrzeja Jakubowskiego. Poinformował, że do 

czasu przerwy podczas obrad sesji toczyła się dyskusja na temat budowy rond w Bobolicach, 

które są bardzo potrzebne. Dodał, że Gmina Bobolice liczy na wsparcie Pana Marszałka i 

obecność Pana Marszałka spowoduje to, że ronda w Bobolicach szybko będą budowane. 

Przewodniczący Rady oddał głos Panu Marszałkowi. 

Pana Marszałek – podziękował za zaproszenie, powiedział, że nie jest to wizyta kurtuazyjna, 

ale wynika ona z potrzeby i porządku obrad oraz dyskusji która się toczyła. Pan Marszałek 

powiedział, że przeglądał koncepcję i założenia i stwierdził, że jest to jedyne i możliwe na 

dzień dzisiejszy takie możliwe rozwiązanie, które spowoduje bezpieczeństwo ruchu, udrożni 

kanał południe-północ. Jak dotychczas jest to skomplikowana sytuacja nie tylko ze względów 

logistycznych, ale również dla mieszkańców, gdzie toczy się zwykłe życie. Pan Marszałek 

złożył deklarację wsparcia w każdych działaniach. Na dzień dzisiejszy trudno jest powiedzieć 

czy znajdzie się finansowanie na tę inwestycję. Partnerzy, którzy są w stanie rozwiązać 

wspólnie ten to: poziom rządowy, poziom samorządu województwa i samorządu gminy czy 

miasta Bobolice. Są to partnerzy, którzy są w stanie rozwiązać problem tych rond. 

Oczywiście w różnych regionach Polski i województwa odezwą się głosy, że tam są równie 

ważne zadania i rozstrzygnięcia. Natomiast patrząc na pion komunikacyjny dróg 11 i 25 jest 

to wybitnie priorytetowe zadanie, które powinno być na względzie. Pan Marszałek 

poinformował, że tematem rond zajmie się na zarządzie i będzie wspierał Panią Burmistrz we 

wszystkich działaniach i wystąpieniach, będzie tez szukał współfinansowania. Pan Marszałek 

dodał, że w dniu dzisiejszym w Warszawie odbywa się I Kongres Transportu Publicznego i 
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oprócz tego co się dzieje w transporcie publicznym rozumianym jako 

zabezpieczenie autobusowe, nowoczesne wyzwania jeżeli chodzi o ochronę środowiska 

również jest mowa na temat rozwiązań komunikacyjnych tych, które dotyczą Bobolic. Jest to 

również wyzwanie, które jest mocno sygnalizowane z poza poziomu Unii Europejskiej i 

będzie kładziony szczególny nacisk na rozwój całej infrastruktury drogowej. Podsumowują 

Pan Marszałek powiedział, że składa deklarację współuczestnictwa w przedsięwzięciach, 

które dotyczą wspólnoty w Bobolicach i regionu. Działa nie tylko jako Wicemarszałek 

Województwa , ale również jako radny tej ziemi.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza podziękowała za obecność Panu Marszałkowi 

Andrzejowi Jakubowskiemu, który wspierany był w ostatniej kampanii przez społeczeństwo 

Bobolic. Pani Burmistrz dodała, że Pan Wicemarszałek to jedyna osoba, która tak szybko i 

łatwo przyjechała do Bobolic po otrzymaniu apelu, który był wysyłany do bardzo wielu osób 

m.in. GDDKiA w Warszawie. Pan Marszałek dotrzymał słowa, że przybędzie na sesję RM i 

słowa powiedziane podczas sesji nie są słowami rzucanymi na wiatr. Pani Burmistrz 

poprosiła o przedstawienie sprawy rond na zarządzie, o czym mówiła Pan Marszałek. Jeżeli 

chodzi o koszt tej inwestycji to koszty rosną w miarę jak samorząd stara się o te ronda. 

Wiadomo, że będzie to koszt około 4-5 mln, ale podczas sesji w obronie własnego stanowiska 

Pan Dyrektor Rajkiewicz powiedział już o 6 mln. Pani Burmistrz twierdzi, że 5 mln w 

zupełności wystarczyłoby na budowę tych dwóch rond i w skali Generalnej Dyrekcji w 

Warszawie to nie są duże pieniądze. Ze strony Pani Burmistrz padła propozycja do Pana 

Marszałka, żeby zorganizował za jakiś czas spotkanie wszystkich stron z udziałem 

Generalnego Dyrektora w Warszawie.  

Pan Marszałek Andrzej Jakubowski powiedział, że konsekwencją deklaracji jest podjęcie 

działań. Pan Marszałek zaproponował, że temat ten przedstawi na zarządzie województwa 

jako informację i zaproponuje podejście do tego tematu i przekonać zarząd do działania. 

Następnym krokiem będzie spotkanie z dalszą częścią władz województwa, sugestie i 

poszukiwanie partnerów do tej inwestycji. Dodał, że oba ronda są jednoznacznie ważne i 

inwestycje te należy podzielić na etapy. Poddał też pod rozwagę temat rond tymczasowych, 

takie rozwiązanie sprawdziło się w Koszalinie.  Uwagi i sugestie wszystkich stron należy 

omówić przy wspólnym spotkaniu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że radni dali upoważnienie Pani Burmistrz do 

podejmowania działań w sprawie rond, dodał, że Pani Burmistrz będzie także wspierana w 

swoich działach przez Radę.  

Pani Burmistrz podziękowała za deklaracje ze strony Pana Marszałka i za to, że uważa, że ten 

problem nie jest tylko problemem Bobolic. Faktycznie dotyczy on nie tylko mieszkańców, ale 

i turystów przejeżdżających z północy na południe, a w przeciągu lat o ile nic się w tym 
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temacie nie zrobi to problem ogólnopolski. Na zakończenie Pani Burmistrz dodała, 

że na bieżąco będzie informowała radnych o działaniach w tym temacie.  

Pan Marszałek dodał, że wyprowadzenie ruchu z miasta jest dobre bo uspokaja i jest 

bezpieczniej, ale to też może spowodować, że miasto przycichnie. Pan Marszałek powiedział 

to celowo i przyszłościowo, zasugerował, żeby przy budowie obwodnicy walczyć o wszelkie 

zjazdy, dojazdy i żeby skomunikowanie z miastem było najlepsze, należy zadbać o węzły 

komunikacyjne.   

 

Ad. 4. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   
Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza przedstawiła sprawozdanie z pracy burmistrzów w 

okresie między sesjami: 

* budowa wodociągu Wojęcino – Bożniewice – w wyniku ogłoszonego postępowania 

przetargowego wpłynęło 8 ofert na budowę tego wodociągu. W dniu 3 września br dokonano 

wyboru oferty firmy złożonej przez Pomorską Instytucję Gospodarki Budżetowej Pomerania 

w Czarnem Oddział w Koszalinie za cenę 265.105,025 zł. Umowa na realizacje tego zadania 

została podpisana z wykonawcą 17 września br.  

* przetarg na ul. Szpitalna i Głowackiego, do przetargu wpłynęły 4 oferty, ostatecznie po całej 

analizie postępowania przetargowego w dniu 9 sierpnia br dokonano wyboru oferty 

najkorzystniejszej, którą złożył Zakład Remonty i Wykonania Dróg Drogowych „Drogotex” 

Ireneusz Rachtan za cenę 301.833,047 zł, umowa z wykonawcą na realizacje tego zadania 

zostanie podpisana 28 września br.  

* zorganizowany został przetarg na dostawę gruzu, do przetargu wpłynęła 1 oferta 

„Autokam” Firma Handlowo-Usługowa Kamil Jesionowski za cenę 388.557 zl brutto. W dniu 

5 września br dokonano wyboru tej oferty jako tej, która spełnia wymagania procedury 

konkursowej. Umowa na realizacje zadania została podpisana z wykonawcą 10 września br i 

tym sposobem zabezpieczony został gruz na 2013 rok na budowę dróg.  

* w między czasie odbędą się przetargi nieograniczone m. in. na remont budynku Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Kultury w Bobolicach oraz na świadczenie usług doradztwa prawnego i 

podatkowego polegającego na przygotowaniu kompleksowej analizy, która da możliwość 

rozliczeń VAT dokonywanych przez Gminę Bobolice.  

* zakończona została inwestycja budowy chodnika ul. Ratuszowa, łącznie z nasadzeniami i 

budową chodnika ul. Wojska Polskiego i placu przy figurce. Zakończona została także 

renowacja tej figurki.  

* 18 sierpnia br odbył się Jarmark Odpustowy przez Stowarzyszenie Aktywności Społeczno-

Artystycznej połączone z 5-leciem istnienia Stowarzyszenia. Jest to bardzo aktywnie 
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pracujące Stowarzyszenie. Jarmark przeznaczony był dla wszystkich mieszkańców 

gminy Bobolice.  

* 20 sierpnia br odbyła się narada z dyrektorami szkół, tematem spotkania m. in. była analiza 

liczby dzieci w szkołach takich jak: Kłanino, Kurowo, Drzewiany. W roku szkolnym 

2012/2013 stan na 10 września to mniej o 52 uczniów niż w roku szkolnym 2011/2012, czyli 

stan wynosi 876 uczniów klas 1-6 całej gminy, gimnazjalistów w całej gminie jest 309. 

Subwencja oświatowa będzie o wiele mniejsza niż na obecny rok budżetowy. Kłanino – 46 

uczniów, Kurowo – 52 uczniów, Drzewiany – 44 uczniów, łącznie 142 uczniów. Są to 

wskaźniki nie optymistyczne i tendencja spadkowa trwa.  

* Internet bezprzewodowy – był problem z dotarciem internetu do niektórych miejsc, udało 

się rozwiązać problem poprzez internet radiowy, ale tylko do niektórych miejsc. Zgłosiła się 

firma Ater, która wygrała konkurs organizowany przez zarząd województwa na dostawę 

szerokopasmowego internetu droga radiową. W projekcie firmy są 24 miejscowości, gdzie 

będzie ten internet dostępny: Boboliczki, Kłanino, Dobrociechy, Świelino, Bożniewice, 

Nowosiółki, Chlebowo, Drzewiany, Trzebień, Porost, Gozd, Ubiedrze, Chmielno, Przydargiń, 

Głodowa, Ujazd, Chociwle, Radwanki, Krępa, Wilczogóra, Cybulino, Stare Borne, Kurowo, 

Wojęcino. Obecnie trwają rozmowy nad postawieniem masztów. Okaże się czy założenia 

projektu ustalone przez firmę Ater zrealizują się i faktycznie będzie to dotyczyło tych 24 

miejscowości.  

* odbyła się w Gminie Bobolice wizyta Pana Helmuta Scholza eurodeputowanego 

niemieckiego. Odbyło się spotkanie w urzędzie z udziałem kierownictwa urzędu, 

przewodniczącym RM. Pan euro deputowany odbył wizytę w M-GBP, wizytował ŚDS 

„Odnowa”, miał spotkanie z młodzieżą w gimnazjum. Pan Helmut Scholz stwierdził, że 

Gmina Bobolice jest Gminą, której warto pomagać, podkreślił dobą jakość pracy władzy 

samorządowej i dalszy rozwój, który nadąża za standardami wyznaczonymi przez Unię 

Europejską. Pan Scholz zamierza z europosłem, przedstawicielem Polski, by wspólnie 

podyskutować na temat możliwości promocji naszej gminy.  

* odbył się konkurs Strażak Roku 2012 w kategorii jednostek OSP i kategorii druhów 

strażaków. I miejsce w konkursie Strażak Roku 2012 zdobył Mariusz Walaszczyk OSP 

Kłanino, który zdobył 604 głosy. W kategorii OSP I miejsce zdobyła jednostka OSP Kłanino 

uzyskując 635 punktów, II miejsce Polanów, III miejsce OSP Bobolice.  

* 1 września br odbył się Festiwal Młodych Talentów pod nazwą „Oczami i uszami dziecka” 

organizowany przez M-GOPS w Bobolicach w ramach partnerstwa ze Starostwem 

Powiatowym w Koszalinie, a tak naprawdę PCPR. Bardzo duży zasięg festiwalu. 

* 4 września br odbył się Europejski Festiwal Filmowy – Integracja Ty i Ja, którego 

organizatorem była M-GBP w Bobolicach. 
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* 9 września br odbyło się kolejne posiedzenie prezydium miejsko – gminnego 

zarządu ochotniczych straży pożarnych. 

* 7 września br odbyło się podpisanie aktu notarialnego na sprzedaż budynku byłego kina w 

Bobolicach – nowy właściciel chce utworzyć na bazie dwóch mieszkań przynależnych do 

kina firmę, która będzie prowadziła działania w zakresie telekomunikacji, internetu, a także 

reaktywacja kina.  

* 8 września odbyły się Dożynki Gminne, Pani Burmistrz podziękowała tym, którzy 

napracowali się przy dożynkach, żeby miały taki kształt jak mieć powinny. W dożynkach 

udział wzięło 8 sołectw na 20 sołectw. W konkursie potyczki sołeckie: I miejsce sołectwo 

Dargiń, II miejsce sołectwo Gozd, III miejsce sołectwo Kłanino; stoisko sołeckie: I miejsce 

sołectwo Chociwle, II miejsce sołectwo Chmielno, III miejsce sołectwo Głodowa; 

najpiękniejszy wieniec dożynkowy I  miejsce sołectwo Chmielno, II miejsce sołectwo Gozd, 

III miejsce sołectwo Drzewiany; konkurs na najlepszy wypiek I miejsce sołectwo Chmielno.    

* 8-9 września br odbył się turniej plusligi piłki siatkowej kobiet z pierwszoligowymi 

drużynami kobiet z Piły, Bydgoszczy, Polic i Legionowa. Impreza bardzo wysoko została 

oceniona i padły propozycje o zajęcie się organizacją kolejnego takiego turnieju. Problemem 

jednak są miejsca noclegowe. 

* 22 września br odbyło się X-lecie Miejskiej Izby Muzealnej, Izba prężnie się rozwija, 

jedyna taka placówka w powiecie koszalińskim. 

* działka w Szczecinie – został przygotowany nowy operat działki w Szczecinie, nowa 

wycena tej działki na kwotę 1 mln 888, 200 tyś. zł, zostanie ogłoszony kolejny przetarg za 

nową kwotę.  

* kontynuacja wigilii gminnej pod zmienioną formułą  - 13 grudnia na rynku m iejskim w 

Bobolicach odbędzie się kiermasz sołectw, gdzie sprzedawane będą gadżety i akcesoria 

związane ze świętami bożego narodzenia. Sama wigilia gminna z udziałem radnych, sołtysów 

i mieszkańców gminy odbędzie się 28 grudnia.  

* został ogłoszony pod patronatem Zachodniopomorskiej Izby Rolniczej i Ministra Rozwoju 

Wsi Konkurs Rolnik Roku. Gmina Bobolice zgłosiła udział dwóch rolników w dwóch 

różnych kategoriach. Produkcja roślinna – gospodarstwo rolne Państwa Basarab z Chociwl, a 

kategoria agroturystyka – gospodarstwo Pani Justyny Jaworskiej-Balcerak. Konkurs pilotuje 

„Głos Koszaliński” głosować można poprzez sms-y lub kuponami, które są w gazecie od 5 

października do 4 listopada. Pani Burmistrz poprosiła o współudział w tym konkursie. 

* 15 września br odbyły się Dożynki Powiatu Koszalińskiego, które odbywały się w 

Będzinie. Kobietą aktywną Roku zgłoszoną przez Bobolice została Pani Emilia Walter. 

* 15 br września odbyło się zakończenie remontu dachu kościoła w Kurowie, uroczystość 

odbyła się z udziałem Biskupa Pawła Cieślika.           
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* 25 października 2012 roku odbędzie się spotkanie z rolnikami z gminy Bobolice, 

w sali nr 5 Urzędu Miejskiego, na spotkaniu tym będą obecni przedstawiciele ARiMR, ODR, 

ZIR,  

* 19 października 2012 roku o godz. 18.00 odbędzie się I Gala Przedsiębiorczości w hali 

CESiR w Bobolicach.    

 

W tym momencie salę opuścił Wicemarszałek Pan Andrzej Jakubowski mówiąc, że wzywają 

go obowiązki służbowe do Szczecina. Pogratulował Pani Burmistrz pomysłu na organizację 

Gali Przedsiębiorczości.  

 

Ad.5. Przedstawienie informacji z wykonania budżetu gminy za I półrocze 

2012 roku oraz kształtowanie się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Bobolice za lata 2012-2025 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki przedstawił opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, która stanowi załącznik do protokołu.  

 

Pani Bożena Aksiutin Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła protokół z 

posiedzenia Komisji Rewizyjnej RM w Bobolicach z dnia 18 września 2012 roku w sprawie 

oceny informacji Burmistrz Bobolic o przebiegu wykonania budżetu Gminy za I półrocze 

2012 roku. Protokół stanowi załącznik do protokołu.  

 

6. Sprawozdanie z działalności Gminnej rady Sportu za 2011 rok.  
Informacje przedstawił Pan Mariusz Walaszczyk Przewodniczący Gminnej Rady Sportu. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawach: 
Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.  
 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy. Pani 

Skarbnik wprowadziła do projektu uchwały autopoprawkę.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

2) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2012-

2025.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy. Pani 

Skarbnik wprowadziła do projektu uchwały autopoprawkę.  

  

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”   

 

Obecnych 14 radnych nieobecna radna Pani Justyna Terlecka 
 
3) ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu 

umarzania, odraczania spłat lub rozkładania na raty wierzytelności Gminy Bobolice i jej 

jednostek organizacyjnych z tytułu należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny i niepodatkowych należności budżetowych o charakterze publiczno-

prawnym, do których nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Do ogłoszenia tekstu jednolitego zobowiązuje  art. 16 ust. 3 ustawy z dnia 20 lipca 2000r. o 

ogłoszeniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych. Stworzenie 

jednolitego tekstu sprawia łatwość w posługiwaniu się tym dokumentem i pracy z nim na co 

dzień. Jest to czynność czysto techniczna polegająca na zebraniu wszystkich dokonanych 

dotychczas zmian i wpisaniu ich w jeden dokument. 
 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” 
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3a) w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy na 

dofinansowanie inwestycji na terenie Gminy Bobolice w zakresie ochrony i gospodarki 

wodnej.   

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Z dniem 1 stycznia 2010 roku wskutek nowelizacji ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 roku 

Prawo ochrony środowiska dotychczasowe przychody gminnych funduszy ochrony 

środowiska i gospodarki wodnej z tytułu kar i opłat  za korzystanie ze środowiska  stanowią 

obecnie w dotychczasowych proporcjach dochody budżetu gminy. Likwidacja gminnych 

funduszy  wynikała bezpośrednio z założeń zmienionej od 2009 roku ustawy o finansach 

publicznych i przepisów ją wprowadzających. Od 21 grudnia 2010 roku, tj. od dnia wejścia 

kolejnej znowelizowanej ustawy Prawo ochrony środowiska – gminy uzyskały upoważnienie 

do dofinansowywania zadań z zakresu ochrony środowiska na podstawie art. 403 ust. 2, 

wyłącznie w formie dotacji celowych, dla podmiotów niezaliczanych do sektora finansów 

publicznych, w tym osób fizycznych.  Zasady udzielania dotacji celowej , sposób jej 

rozliczania pozostawiono do wyłącznej decyzji rady gmin w drodze uchwały. Przedmiotowa 

uchwała określa zasady udzielania dotacji celowej ze środków stanowiących dochód budżetu 

gminy Bobolice z tytułu opłat za korzystanie ze środowiska i administracyjnych kar 

pieniężnych na dofinansowanie inwestycji służących ochronie środowiska i gospodarce 

wodnej podmiotom określonym w § 1 niniejszej uchwały. W ramach niniejszej uchwały 

mogą być dofinansowane zadania w zakresie budowy i modernizacji przydomowych 

oczyszczalni ścieków oraz indywidualnych ujęć wody w przypadkach , kiedy budowa sieci 

kanalizacyjnej lub wodociągowej  jest nieuzasadniona ekonomicznie. W poszczególnych 

załącznikach określono szczegółową dokumentację związaną z udzieleniem i rozliczeniem 

dotacji celowej na wskazane powyżej zadania związane z ochroną środowiska i gospodarki 

wodnej. 

Podjęcie niniejszej uchwały z pewnością przyczyni się do umożliwienia działań na terenie 

gminy Bobolice poprawiającej zarówno jakość życia mieszkańcom jak i ochronie środowiska. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” 

 

4) w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Gminę Bobolice.   
 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Burmistrz Bobolic.  

Niniejsza uchwała uwzględnia zmiany wynikające z : 

- Uchwały Nr X/83/11 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 30 sierpnia 2011 roku w sprawie 

nadania imienia Gimnazjum Publicznemu w Bobolicach.  
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- Uchwały Nr XIII/115/11 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 listopada 2011 

roku w sprawie zmiany uchwały nr VII/67/99 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 marca 

1999 roku w sprawie założenia Publicznego Gimnazjum w Bobolicach (usunięcie z nazwy 

Gimnazjum im. Agaty Mróz – Olszewskiej w Bobolicach słowo „Publiczne”)  

- Uchwały Nr XI/97/11 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 września 20011 roku w 

sprawie nadania imienia Gimnazjum Publicznemu w Dargini.  

- Uchwały Nr XIX/173/12 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 27 czerwca 2012 roku w 

sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/291/05 w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Publicznych 

w Dargini (usunięcie z nazwy Gimnazjum im. Czesława Miłosza w Dargini słowo 

„Publiczne”)  

W wyniku weryfikacji obwodów szkół w obwodzie Szkoły Podstawowej w im. H. 

Sienkiewicza  w Bobolicach oraz  Gimnazjum im. Agaty Mróz - Olszewskiej w Bobolicach  

dodano miejscowość  PRZYDARGIŃ – KOLONIA oraz w nazwie miejscowości ŁOZICE  - 

CEGIELNIA dodano znak „ – „  

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” 

 

W tym momencie Przewodniczący Rady przywitał Pana Marka Perepeczo autora projektu 

planu zagospodarowania przestrzennego.   

 

5) w sprawie określenia warunków udzielania bonifikat od ceny sprzedaży lokali 

mieszkalnych oraz wysokości stawek procentowych. 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Marcin Pachołek Kierownik Referatu 

Nieruchomości i Ochrony Środowiska.  

13 sierpnia 2012 r. Rada Miejska w Bobolicach podjęła Uchwałę Nr XX/182/12 w sprawie 

określenia warunków udzielania bonifikat od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych oraz 

wysokości stawek procentowych. W opinii nadzoru prawnego wojewody 

Zachodniopomorskiego uchylić należy §5 tejże uchwały, mówiący o tym, że do ceny 

sprzedaży lokalu mieszkalnego, ustalonej przy zastosowaniu bonifikaty, doliczać należy 

koszty remontu lokalu poniesione ze środków budżetów gminy w okresie ostatnich 5 lat, 

liczonych od dnia złożenia wniosku o wykup lokalu. W ocenie Wojewody ustalanie ceny 
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sprzedaży nieruchomości należy do wyłącznej kompetencji Burmistrza, natomiast 

doliczanie kosztów remontu lokalu jest elementem kształtowania tej ceny.  

Niniejszy uchwała nie zawiera powyższego zapisu, zaś jej podjęcie dostosuje przepisy tego 

aktu prawa miejscowego do przepisów powszechnie obowiązującego prawa.   

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” 

6) w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Marcin Pachołek Kierownik Referatu 

Nieruchomości i Ochrony Środowiska.  

Droga, będąca przedmiotem niniejszej uchwały, jest drogą brukową o długości 0,39 km 

położoną w miejscowości Ubiedrze na działce nr 54/2 oraz części działki nr 54/3 (na 

zamieszczonej poniżej mapie ewidencyjnej droga ta zaznaczona została kolorem żółtym). 

Wskazana wyżej droga stanowi część drogi powiatowej Nr 0426Z Ubiedrze-Kurowo-

Cybulino. Faktycznie droga ta jest jednak drogą o znaczeniu lokalnym i stanowi uzupełnienie 

sieci dróg służących miejscowym potrzebom, w związku z czym, stosownie do art. 7 ust. 1 

ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych, powinna być zaliczona do dróg 

gminnych. 

Rada Powiatu w Koszalinie, w porozumieniu z Zarządem Województwa 

Zachodniopomorskiego,  a także po zasięgnięciu opinii Burmistrza Bobolic oraz Zarządów 

Powiatów: Białogardzkiego, Bytowskiego, Kołobrzeskiego, Sławieńskiego, Słupskiego i 

Szczecineckiego, w swojej Uchwale Nr XXI/178/12 z dnia 31 sierpnia 2012 r. pozbawiła 

przedmiotową drogę kategorii drogi powiatowej celem zaliczenia jej do kategorii dróg 

gminnych. Dodać należy, że w myśl art. 10 ust. 3 ustawy o drogach publicznych, pozbawienie 

drogi dotychczasowej kategorii jest możliwe jedynie w sytuacji jednoczesnego zaliczenia tej 

drogi do nowej kategorii, przy czym pozbawienie i zaliczenie nie może być dokonane później 

niż do końca trzeciego kwartału danego roku, z mocą od dnia 1 stycznia roku następnego. 

Zgodnie z art. 7 ust. 2 ustawy o drogach publicznych, zaliczenie drogi do kategorii dróg 

gminnych następuje w drodze uchwały rady gminy po zasięgnięciu opinii właściwego zarządu 

powiatu. Zarząd Powiatu Koszalińskiego Uchwałą Nr 185/2012 z dnia 30 sierpnia 2012 r. 

pozytywnie zaopiniował zaliczenie części dotychczasowej drogi powiatowej nr 0426Z 

Ubiedrze-Kurowo-Cybulino w miejscowości Ubiedrze, gmina Bobolice na odcinku o 0,39 km 

do kategorii dróg gminnych. 
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Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie uznać 

należy za uzasadnione 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” 

7) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 

gminy Bobolice pod potrzeby budowy farm elektrowni wiatrowych „Drzewiany 2” dla 

obszaru położonego w obrębach ewidencyjnych: Drzewiany, Górawino, Gozd i 

Trzebień.    

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Marcin Pachołek Kierownik Referatu 

Nieruchomości i Ochrony Środowiska.  

Projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego opracowany został w oparciu o 

uchwałę Nr XXXVII/341/10 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 28 stycznia 2010 r. w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

części gminy Bobolice pod potrzeby budowy farmy elektrowni wiatrowych „Drzewiany 2” 

dla obszaru położonego w obrębach ewidencyjnych: Drzewiany, Górawino, Gozd i Trzebień 

(uchwała inicjująca). Procedurę planistyczną przeprowadzono w trybie art.17 ustawy z dnia 

27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (tj. Dz.U. z 2012 r., 

poz.647) z uwzględnieniem art. 4 ust. 2 ustawy z dnia 25 czerwca 2010 r. o zmianie ustawy o 

planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, ustawy o Państwowej Inspekcji Sanitarnej 

oraz ustawy o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami (Dz.U.Nr 130, poz. 871). W planie 

rozpatrzono wnioski do planu zebrane na podstawie art.17 pkt 1 ustawy. Projekt planu 

poddany został opiniowaniu i uzgodnieniom zgodnie z wymogami art.17 pkt.6-7 ustawy o 

planowaniu przestrzennym i zagospodarowaniu przestrzennym w związku z art. 4 ust. 2 

ustawy z dnia 25 czerwca 2010r. o zmianie ustawy o planowaniu przestrzennym, ustawy o 

Państwowej Inspekcji Sanitarnej oraz ustawy o ochronie zabytków i opiece nad zbytkami. 

Zgodnie z art.46 pkt 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o 

środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz ocenach 

oddziaływania na środowisko (Dz.U. Nr 199, poz.1227 z późn. zm.) przeprowadzona została 

strategiczna ocena oddziaływania na środowisko. Zgodnie z art.51 powyższej ustawy 

sporządzona została prognoza oddziaływania na środowisko. Zgodne z art.54 ust.1 projekt 

planu wraz z prognozą oddziaływania na środowisko poddany został opiniowaniu przez 

Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska i Państwowego Powiatowego Inspektora 
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Sanitarnego. Projekt planu uwzględnia przedstawione opinie. Projekt planu został 

wyłożony do publicznego wglądu i odbyła się dyskusja publiczna nad rozwiązaniami 

przyjętymi w projekcie. Do projektu planu nie wniesiono uwag. Projekt planu przedstawiony 

został Radzie Miejskiej w Bobolicach do uchwalenia na sesji w dniu 13 sierpnia 2012 r. 

Uchwałą Nr XX/183/12 z dnia 13 sierpnia 2012 r. Rada Miejska w Bobolicach na podstawie 

art.19 ust. 1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym stwierdziła konieczność 

dokonania zmian w przedstawionym do uchwalenia projekcie planu miejscowego. Zakres 

wprowadzonych zmian wynikał z uwag właścicieli nieruchomości objętych planem 

wniesionych na spotkaniu z Burmistrzem Bobolic już po terminie składania uwag do planu i 

jest nieistotny z punktu widzenia procedury zwartej w art.17 ww. ustawy. Burmistrz Bobolic 

dokonał zmian w projekcie planu i uznając, że dokonane zmiany nie wymagają powtórzenia 

innych czynności wymienionych w art.17 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym przedstawiając niniejszy plan do uchwalenia.  

       

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Pan Radosław Serowski powiedział, że nie wszyscy wiedzą, że w 2007 roku Pan 

Serowski złożył wniosek o wykup działki obok jego domu, która ma 77 ha. Po roku czasu 

okazało się, że firma Energa chce stawiać wiatraki na tej działce. Po konsultacjach w 

ówczesną władzą, negocjacje przebiegały bardzo pozytywnie, były obietnice odstąpienia od 

budowy wiatraków na tej działce i obietnice sprzedania tej działki. Po kontroli 

administracyjnej ANR wystosowała pismo do gminy Bobolice z podaniem jakie jest 

przeznaczenie działki w planie zagospodarowania przestrzennego. W piśmie z urzędu  

napisano, że jednak działka ta jest ujęta w wykazie działek pod budowę elektrowni 

wiatrowych. Plan, który został przedłożony do uchwalenia radnym nie zawiera ani jednego 

wiatraka na tej działce, o której wspomina Pan Serowski. Natomiast przez te 5 lat Pan 

Serowski stracił około 700 tyś. zł.  

Firma Energa wysyła pisma do rolników o oddaniu gruntów pod elektrownię wiatrową 

pomimo tego, że plan nie został uchwalony. Zastrasza się rolników, że jeżeli nie podpiszą 

porozumienia to nie będą mieli szans wykupu ziemi.  

Pan Serowski powiedział, że do jednego z sołtysów gminy Bobolice zgłosił się Pan Marek 

Głombicki z propozycją współpracy i pomocy. Ponieważ mieszka na tym terenie i chciałby w 

pewien sposób pomóc. Natomiast mówienie o tym, że sprawę trzeba oddać do prokuratury bo 

Pan Głombicki popełnił przestępstwo jest śmieszne. Wiosną odbyło się spotkanie w sołectwie 

Stare Borne, gdzie Pani sołtys wyraźnie mówi, że wiatraki będą, ale jeżeli mieszkańcy chcą 
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mieć boisko zakupione przez firmę Energa, to muszą głosować za wiatrakami i 

mieszkańcy zagłosowali za wiatrakami. Pan Serowski wspomniał, że do sołtysów przychodził 

przedstawiciel Gminy, który zbierał żądania dla firmy Energa w zamian za wiatraki.  

Następna sprawa to umowa z rolnikami w Drzewianach za podpisanie umowy rolnicy mieliby 

dostać po 1,5 tyś zł. Umowę podpisali, ale pieniędzy nie otrzymali. Pan Serowski powiedział, 

że wspólnie z mieszkańcami poprosili o wypowiedzenie się prawnika w kwestii mieszkańcy-

Energa. Pan Serwoski pokrótce omówił stanowisko prawnika.  

 

Przed głosowaniem nad uchwałą głos zabrała Pani Bożena Sobańska – radca prawny urzędu, 

mówiąc, że Pan Radosław Serowski jest stroną postępowania administracyjnego w sprawie 

dotyczącej decyzji środowiskowej. W tym stanie rzeczy zgodnie z art.25a ustawy o 

samorządzie gminnym radny nie może brać udziału w głosowaniu w sprawach, które dotyczą 

jego osoby z uwagi na to, że z mocy art.25a podlega wyłączeniu. W momencie kiedy Pan 

radny wziąłby udział w głosowaniu uchwała podlegałaby unieważnieniu jako podjęta z 

rażącym naruszeniem prawa. Pani radca prawny poprosiła o zachowanie podczas głosowania 

tej procedury.  

Jeżeli chodzi o wypowiedź Pana Serowskiego odnośnie zebrania w Drzewianach i składania 

obietnic wobec Gminy to zastosowanie tu ma kodeks spółek handlowych. Firma Energa 

działa w formie spółki handlowej. Zgodnie z przepisami kodeksu spółek handlowych, spółkę 

reprezentuje prezes spółki bądź reprezentacja jest łączna i wtedy reprezentuje prezes i 

wiceprezes bądź prezes i prokurent. Z wiedzy Pani Sobańskiej wynika, że na tym spotkaniu w 

Drzewianach nie był to ani Pan prezes, ani wiceprezes, byli pracownicy spółki. Zatem ci 

pracownicy nie mieli umocowania prawnego do podejmowania jakichkolwiek zobowiązań 

finansowych przez spółkę wobec osób trzecich. Gmina nie ma prawa podpisywania na tym 

etapie postępowania, kiedy toczy się postępowanie administracyjne dotyczące prac 

planistycznych nad uchwałą oraz postępowanie administracyjne w sprawie decyzji 

administracyjnej, które będą wydawane – Gmina na tym etapie postępowania nie ma prawa 

do podpisywania jakichkolwiek porozumień z potencjalnym inwestorem. Z porozumień tych 

miałoby wynikać, że Gmina w zamian za oczekuje wsparcia finansowego od tego 

potencjalnego inwestora. Takie działania organu wykonawczego Gminy są ewidentnym 

wyczerpaniem przesłanek z art.228 kodeksu karnego, Burmistrz podlega odpowiedzialności 

karnej.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał uchwałę pod głosowanie. 

    

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 
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Ad. 8. Trybuna sołecka 
W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

Pani Hanna Obławska sołtys sołectwa Drzewiany – powiedziała, szkoda, że na sesji nie ma 

obecnych przedstawicieli firmy Energa.  Mieszkańcy stracili zaufanie do firmy Energa oraz 

do samorządu. Natomiast dobrą sytuacją jest to, że wieś pogodziła się. Pani sołtys od samego 

początku była w bardzo trudnej sytuacji jeżeli chodzi o miejscowość Drzewiany z tego 

powodu, że są osoby, które nie chcą wiatraków, ale są też takie osoby, które są za wiatrakami. 

Z drugiej strony obietnice firmy Energa bardzo kusiły mieszkańców ile mogą zyskać, cała 

wieś była bardzo niezdecydowana. Z inicjatywy rolników i mieszkańców zorganizowano 

dożynki sołectwa Drzewiany, na których nawiązała się rozmowa na temat powstania 

wiatraków w sołectwie. Ludzie wymieniali swoje poglądy stwierdzając, że nie chcą mieć nic 

wspólnego z firmą Energa i farmą wiatrową. Pani sołtys słysząc to wszystko zorganizowała 

spotkanie w Drzewianach zapraszając Panią Burmistrz po to, żeby Pani Burmistrz usłyszała to 

wszystko z ust mieszkańców. Pani sołtys stwierdziła, że bardzo jej przykro, ze te wszystkie 

uwagi Pani Burmistrz odebrała tak osobiście. Poruszane sprawy to jak firma Energa odnosiła 

się do rolników, sprawy dotyczące Pana Serowskiego. Pani sołtys powiedziała, że przed sesją 

była na spotkaniu u Pani Burmistrz i czuje się bardzo źle ponieważ usłyszała, że nie ma się do 

niej zaufania jako sołtysa, jako sołtys powinna mówić ludziom, czynić i myśleć zgodnie z 

polityką Gminy. Stwierdziła, że jeżeli polityka Gminy jest niezgodna ze stanowiskiem 

sołectwa to Pani sołtys wychodzi z założenia, że jako łącznik sołtys-gmina wybrana została 

przez mieszkańców, powinna określać stanowisko mieszkańców. Mieszkańcy stwierdzili, że 

na chwilę obecną tej inwestycji nie chcą. Pani sołtys wie, że jej wypowiedź nie ma znaczenia 

bo od samego początku realizacji tego zadania wiedziała, ze konsultacje społeczne to tylko 

dokument grzecznościowy. Jeżeli Pani sołtys ma byś uczciwa wobec siebie i mieszkańców i 

mieć spokój na wsi to musi o tym mówić. Dzięki temu jest to silna miejscowość, która ze 

sobą rozmawia i nie kłóci się. Nie będzie chodziła po wsi i mówiła, że wiatraki są w 

porządku, firma Energa jest uczciwa, plan zagospodarowania przestrzennego nie szkodzi 

nikomu – Pani sołtys podkreśliła, że nie będzie tego robiła. Powstał zarzut wobec Pani sołtys, 

że wyłamała się, wystąpiła w telewizji, w radio, zajęła stanowisko – stwierdziła, że czuła, że 

tak należy postąpić bo miejscowość Drzewiany miała najwięcej do stracenia. Uważa, że 

stanęła na wysokości zadania i nie robi nic tylko po to, żeby zaistnieć. Pani sołtys jest bardzo 

przykro, że sugeruje się jak sołtys ma myśleć, mówić i zachowywać się. Poprzez to nie jest 

przeciwnikiem Gminy. 

 

Pani Wiesława Pawłowska sołtys sołectwa Stare Borne – powiedziała, że chciała się 

ustosunkować do wypowiedzi Pana Radosława Serowskiego, który nie był na zebraniu 
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wiejskim, o którym mówi. Ogłoszenia były wywieszone, mieszkańcy wiedzieli o 

zebraniu. Nikt na tym zebraniu nie był nakłaniany do podnoszenia ręki nad uchwałą w 

sprawie wiatraków. Pani sołtys przedstawiła informację, że jeżeli chcemy coś zyskać dla 

sołectwa, to od siebie też należy dać. Nie ma sobie nic do zarzucenia. 

Pan Radosław Serowski powiedział, że informował Panią sołtys o tym, że nie musi robić 

zebrania wiejskiego ponieważ są inne wyjścia, gdzie na dzień dzisiejszy byłoby już kupione 

boisko.  

 

Pani Joanna Tomczak sołtys sołectwa Ubiedrze – zapytała Dyrektora ZUKiO czy pracownicy 

zakładu będą przysyłani na budowę drogi na Grotniki tylko przed sesją? Dzieje się tak już od 

trzech sesji z rzędu, a w pozostałe dni nic nie jest robione.  

Dyrektor ZUKiO udzielił odpowiedzi w TRYBUNIE OBYWATELSKIEJ.  

 

Nieobecna Radna Małgorzata Piotrowska. 

 

Ad. 9.Trybuna obywatelska 
W trybunie obywatelskiej głos zabrali:  

1. Pan Jan Rewkowski Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych i Oświatowych w Bobolicach – 

droga na Grotniki - wykonywane są różnego typu prace wykopy, odwodnienia, prace na 

skarpie i te roboty wszystkie idą do przodu tak jak zostały zaplanowane.  

Pan Dyrektor przedstawił informacje z bieżącej działalności ZUKiO: 

* wprowadzenia w 2012 roku programu pomostowego dla osób, które są zadłużone i trudnej 

sytuacji materialnej; 

* stworzenie nowego stanowiska pracy w ZUKiO dla osoby niepełnosprawnej, gdzie 

pozyskano z tego tytułu zakup sprzętu dla ZUKiO; 

* stworzenie „brygady chodnikowej” wyznaczonej do wykonywania chodników na terenie 

miasta i gminy Bobolice, która składa się z pracownika ZUKiO oraz pracowników 

interwencyjnych;  

* drogi- jeżeli warunki atmosferyczne pozwolą to w najbliższym czasie zakończą się roboty w 

Kłaninie i Jadwiżynie oraz Piaszczyte . Droga na Grotniki będzie także dokończona. Lubowo 

– dowożenie grubego gruzu, a w następnej kolejności  będzie remontowana droga na 

Chlebowo; 

* „akcja zima” – prośba do sołtysów o sugestie w dostarczeniu piasku;  

 

Pan Marek Głombicki – wyraził swoje oburzenie to w jaki sposób przeprowadzane są obrady, 

takie ustalenie porządku obrad jakie ma miejsce wyeliminowało możliwość dyskusji przed 
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podjęciem uchwał. Jest to dziwne działanie ponieważ nie ma już o czym 

dyskutować, wszystko jest osiągnięte i na pogadankach może się skończyć. Pan Głombicki 

odniósł się do złożonych obietnic przez firmę Energa, działanie tef firmy było przemyślane i 

celowe.  Konsultacje społeczne przyniosły efekt dla firmy Energa. Firma Energa składała 

propozycje, obietnice dla gminy i sołectw. Jeżeli mówi się o korupcji to dlaczego nikt 

wcześnie z urzędu do tej sprawy się nie odniósł ? Dlaczego temat ten jest podjęty dopiero 

dzisiaj ? Pan Glombicki stwierdził, że to nie gmina jest promotorem korupcyjnym tylko 

pracownicy firmy Energa. Należy sobie zadać pytanie dlaczego gmina tak mocno forsuje ten 

projekt mimo, że jest zgubny dla gminy. Na zakończenia Pan Głombicki zaapelował do 

radnych, żeby na przyszłość z większym przemyśleniem podejmowali decyzje podczas 

głosowania i wyzbyli się naiwności.  

 

Pan Jarosław Sotomski – powiedział, że chciał przekonać radnych do tego, że inwestycja farm 

wiatrowych jest zła ponieważ blokuje rozwój gminy na 30 lat. Po uchwaleniu planu 

zablokowany został całkowicie rozwój gminy i postawione zostało tylko na wiatraki. 

Przychody, które deklaruje Pani Burmistrz nie są realne, łatwo to przeliczyć i jeżeli gmina 

uzyska z tego tytułu przychód w kwocie 800 tyś. zł to będzie dobra kwota. Kończąc Pan 

Sotomski stwierdził, że zadziwiony jest zasadami jakie panują w gminie tym, że sołtysi 

rozliczani są przez władze miasta. To mieszkańcy wybierali swoich sołtysów i radnych i to 

przez nich będą rozliczani. Sołtys powinien reprezentować mieszkańców a nie władze miasta. 

Mieszkańcy są przeciwni powstania farm wiatrowych.  

 

Pani Renata Tomczak -  skierowała następujące pytania do Pani Burmistrz Mieczysławy 

Brzozy  

1. w sierpniu br. odbyła się narada z Dyrektorami szkół i wyciągnięte zostały wnioski, że 

jest tendencja spadkowa uczniów w szkołach – wobec tego czy planowane są jakieś 

czynności w tym zakresie, żeby rozwiązać ten problem? 

2. za jaką kwotę zostało sprzedane kino w Bobolicach? 

3. dokonano przeszacowania działki w Szczecinie – dlaczego dokonano przeszacowania tej 

działki i jaką kwotę zapłacono rzeczoznawcy za dokonanie tego przeszacowania?  

4. czy planowany jest remont drogi do posesji Grotniki 4, które są w pobliżu obecnie 

remontowanej drogi do Różewka ?  

Pani Burmistrz była nieobecna na sali – zostanie udzielona pisemna odpowiedzi dla Pani 

Renaty Tomczak.    

Pani Tomczak dodała, że wyraża ubolewanie, że gmina nie wysłuchuje mieszkańców tylko 

patrzy na komercję.  
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Ad. 10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   
W tym punkcie głos zabrali:  

Radny Pan Radosław Serowski – poprosił o dołożenie i wyrównanie ziemi na boisko w 

Drzewianach. W przyszłym roku można by było posiać trawę. 

Odpowiedzi udzielił Pan Dyrektor ZUKiO mówiąc, że jeżeli boisko to ma służyć na długo to 

zaleca zacząć prace od odwodnienia terenu ponieważ jeżeli popada deszcz to robi się bagno 

na boisku. Jeżeli będą możliwości odwodnienia później niwelacji terenu, nawiezienia ziemi i 

posiania trawy to będzie efekt pożądany. Pan Dyrektor zaproponował Panu radnemu o 

spotkanie w tej sprawie.  

 

Radna Pani Zofia Kęcel – przy bloku na Placu Zwycięstwa są pozostałości (nasyp z kamieni) 

po rozebranym drewnianym sklepiku – baraku. Jest to centrum miasta i miejsce to wygląda 

nieciekawie. Należy je uporządkować. Przy tym miejscu znajdują się także schodki kamienne, 

które są w bardzo złym stanie, trudno się po nich poruszać i stwarzają niebezpieczeństwo dla 

korzystających z tych schodków. Pani radna zapytała także o możliwość rozważenia 

propozycji udostępniania boiska szkolnego dla dzieci do godziny 18.00. Można pomyśleć o 

zatrudnieniu osoby interwencyjnej, która byłaby odpowiedzialna za porządek na tym boisku. 

Należy się cieszyć, że jest takie ładne boisko, ale dobrze byłoby, żeby dzieci z niego 

korzystały.  

Odpowiedź jaką udzieliła Pani Burmistrz to, że pozostałości po sklepiku znajdują się na 

gruncie spółdzielni mieszkaniowej „Jutrzenka”, to co można zrobić to zwrócić się do 

spółdzielni z prośbą o realizację tego tematu. Natomiast temat schodków, to w tym roku 

ZUKiO nie ma możliwości wykonania tego zadania, ale w przyszłym roku 2013 zadanie to 

będzie ujęte w harmonogramie prac ZUKiO. Zarządcą boiska szkolnego jest Dyrektor Szkoły 

Podstawowej i Pani Burmistrz porozmawia w tym temacie z Panią Dyrektor Renatą 

Kowalską.  Natomiast jeżeli chodzi o pracownika interwencyjnego o pilnowanie porządku na 

boisku, to gmina nie będzie wchodziła w koszty zatrudniania takiej osoby. Szkoła posiada 

pracowników do obsługi więc może wystarczy reorganizacja pracy.    

Radny Pan Zdzisław Strzelczak – w imieniu mieszkańców ul. Jedności Narodowej 

podziękował za nowy chodnik, Pan radny powiedział, że krawężniki zjazdów są za wysokie.   

 

Radna Pani  Bożena Aksiutin – powiedziała, że ze strony przeciwników wiatraków padło 

wiele słów krzywdzących Burmistrza i Radę Miejską. Zrozumiałe jest, że w jednostkowych 

sytuacjach ludzi, którzy mieszkają na tych terenach jakieś straty ponieśli. Przesłaniem 

postawienia wiatraków było to, że miał to być jeden ze sposobów rozwoju gminy. Nawet 
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gdyby te wiatraki miały zablokować inwestycje to odnosi się to tylko do czterech 

sołectw, gdzie wszystkich jest 20 sołectw. W innych gminach powstają wiatraki, gdzie są 

sposobem zwiększania dochodu budżetu i wszyscy obiektywnie powinni patrzeć na tę sprawę.  

 

Radny Pan Ireneusz Bednarczyk -  droga Dargiń-Grzybnica została posypana żwirkiem, a 

miała być położona cała nowa nawierzchnia, Pan radny poprosił o uzupełnienie nawierzchni 

drogi do Darżewa. 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że droga do Darżewa powierzchnia jej zostanie 

uzupełniona i pamięta o tym.  

 

Rany Zdzisław Kurta – na ul. Szkolnej przy bloku nr 3 oraz 4E są zapadnięte studzienki, 

prośba o naprawienie tych studzienek.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz, że zostanie to przekazane do RWiK. 

 

Rany Zbigniew Oleksiak -  powiedział, że głosowanie nad wiatrakami było bardzo ciężkie 

dla Pana radnego i nie wiedział jak zagłosować, ale radny powinien mieć swoje zdanie i 

głosować „za” lub „przecie”. Szanuje władze i mieszkańców, których zdecydowana 

większość była „za”. W imieniu ogółu mieszkańców Pan radny opowiedział się „za” 

wiatrakami i nie mógł postąpić inaczej.   

 

Ad. 11 . Zakończenie obrad.  
Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 

 


